
Jeg har igennem det sidste halve år forgæves forsøgt at få forskellige politikkere til at forholde sig
til det problem, der er for mennesker, der har været på førtidspension hele livet, når de går på 
folkepension. 

Bl.a. andet har jeg haft fortræde for Folketingets Socialudvalg. Men jeg har ikke fået nogen respons. 

Problemet er, at denne persongruppe har levet med så begrænsede økonomiske midler livet 
igennem, så opsparing nærmest ikke har været mulig. De har ingen arbejdsmarkedspension, og de 
har mange ekstra udgifter f. eks til stor invalidebil. Det hænger ikke samme. 

Derfor er det mit ønske, at denne gruppe får mulighed for at beholde invaliditetsydelsen også efter 
man er fyldt 67 år; samt at få dækket merudgifter, også efter man er fyldt 65 år. Invaliditetsydelsen 
kan evt. reduceres efter de samme regler som pensionstillægget. Derved vil samfundets udgift blive 
helt ubetydelig.

Denne personkreds er meget lille, men problemet er meget stort for den enkelte, og der er 
mennesker, der allerede har mistet dækningen af deres merudgifter, og som derfor ikke har råd til at 
beholde deres invalidebil. Mennesker, som dermed har fået et meget, meget begrænset livsindhold. 

Det er vigtigt, at man har opmærksomhed på denne gruppe ved en lovændring, således at loven 
kommer til at gælde for alle, der har været tilkendt dækning af merudgifter, også selv om man –
som jeg – er så uheldigt at fylde 65 i slutningen af 2012 og dermed formentlig har mistet dækningen 
af merudgifter, når en ny lov træder i kraf.

Jeg er meget ked af, at disse problemer åbenbart ikke har politikernes bevågenhed, og at man ikke 
responderer på mine henvendelser. (Der kan naturligvis finde forhandlinger sted, som jeg ikke har 
kendskab til )

I håb om at denne henvendelse kan rette opmærksomhed på, at disse problemer må løses.

Birte Brejner
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